
Inteligenþa Artificialã
ºi construcþiile sustenabile
- printre preocupãrile
ce influenþeazã
tendinþele din piaþã

(Interviu cu Bogdan Pîrvu, CEO Evolor)

Reporter: Cum a evoluat piaþa
pe care activaþi?

Bogdan Pîrvu: Piaþa de lacuri ºi
vopsele se aflã în al treilea an con-
secutiv de contracþie, din per-
spectiva volumului de produse
vândute. În mod special sectorul
rezidenþial, care pentru noi este
canalul principal de acþiune din
punct de vedere comercial, este
foarte afectat. Practic, dupã pan-
demie a început declinul pieþei de
profil, alimentat pe rând de toatã

seria de crize care a urmat: criza
energeticã, rupturile din lanþurile
de aprovizionare, inflaþia persi-
stentã ºi scumpirea creditelor.

Reporter: Ce lipsuri are aceasta
ºi care consideraþi cã sunt per-
spectivele domeniului?

Bogdan Pîrvu: Atât noi, cât ºi
toþi jucãtorii din piaþa de profil,
am fost nevoiþi sã navigãm în ape
tulburi în ultimii ani ºi va trebui sã
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EVOLOR, unul dintre cei mai mari jucãtori din industria româneascã de
producþie de lacuri ºi vopseluri, a inaugurat, la începutul lunii, o nouã fa-
bricã, la standardele de tehnologie ale viitorului, pe platforma industrialã
Oltchim Râmnicu Vâlcea. Noua unitate de tencuieli decorative, amplasa-
tã pe locaþia fostei fabrici Chempro, va produce în primul an complet de
activitate aproximativ 10.000 de tone de tencuieli decorative, tencuieli
mozaicate ºi grunduri pentru tencuieli ºi va genera o cifrã de afaceri de
peste 10 milioane euro, dupã cum ne-a transmis Bogdan Pîrvu, CEO Evo-
lor. Acesta ne-a precizat cã, pe lângã investiþia realizatã deja, compania
urmeazã sã deruleze un program investiþional major care va include noi
secþii de producþie moderne pentru vopsele lavabile, lacuri ºi emailuri.
EVOLOR a achiziþionat ºase terenuri, în suprafaþã totalã de 13.518 mp, în
plus faþã de investiþia iniþialã în halã ºi terenul aferent de 12.321 mp. În
prezent, suprafaþa totalã destinatã dezvoltãrii operaþiunilor companiei
este de 25.839 mp. Printre altele, reprezentantul Evolor ne-a mai spus cã,
din perspectiva consumatorului, inteligenþa artificialã, construcþiile sus-
tenabile ºi grija pentru sãnãtate sunt preocupãrile ce influenþeazã tendin-
þele din piaþã, în perioada urmãtoare.
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facem acest lucru în continuare,
date fiind dificultãþile cu care se
confruntã sectorul rezidenþial in-
tern cãruia noi ne adresãm. ªi re-
iterez aici câteva date relevante
în acest sens, publicate recent de
INS: în primele ºapte luni ale
anului, comparativ cu aceeaºi
perioadã din 2023, volumul lu-
crãrilor de construcþii, ca serie
brutã, a înregistrat o scãdere to-
talã de 2,7%, determinatã de di-
minuarea lucrãrilor de întreþine-
re ºi reparaþii curente (-7,2%) ºi a
lucrãrilor de construcþii noi
(-2,1%). Pe categorii de construc-
þii, s-a observat o scãdere de
22,7% în cazul clãdirilor reziden-
þiale. Aceastã instabilitate este
cauzatã de o combinaþie de fac-
tori: costuri de construcþie cre-
scute, dobânzi ridicate la credite
ºi incertitudinea economicã ge-
neralã, care determinã o reticen-
þã în investiþii, în acest domeniu.

Reporter: Cum apreciaþi com-
petiþia din sector?

Bogdan Pîrvu: Aºa cum am
mai spus ºi cu alte ocazii, avem

privilegiul de a concura direct
aici, pe piaþa din România, cu ju-
cãtori extrem de relevanþi la ni-
vel global: companii care ocupã
primele poziþii la nivel mondial,
plus jucãtori locali foarte puter-
nici pe piaþa naþionalã; iar acea-
stã competiþie este o provocare
pentru noi, care ne conduce per-
manent spre progres.

Reporter: Ce investiþii derulaþi
acum pe piaþa de profil?

Bogdan Pîrvu: Suntem într-un
proces de creºtere acceleratã, în
al treilea an de apartenenþã la
holdingul ROCA Industry, în inte-
riorul perioadei planificate de
dublare a cifrei de afaceri în cinci
ani. Am realizat deja acest obiec-
tiv în proporþie de aproximativ
60% ºi continuãm sã ne concen-
trãm eforturile pentru a-l înde-
plini integral. Din perspectiva re-
surselor operaþionale, tocmai am
pus în funcþiune fabrica de ten-
cuieli decorative de pe platforma
Oltchim Râmnicu Vâlcea, care in-
clude ºi un laborator modern de
cercetare - dezvoltare, în urma
unei investiþii de 3 milioane

euro.
Reporter: Cu ce produse noi

veniþi în acest an?
Bogdan Pîrvu: Am lansat în

acest an o serie de produse ino-
vatoare, cu un grad înalt de teh-
nologie înglobatã, care vor fi
vectori puternici de creºtere a
businessului, dar ºi a valorii bran-
durilor noastre comerciale: sub
brandul premium CORAL - ten-
cuieli decorative incombustibile,
vopsea pentru finisarea sau
reîmprospãtarea faþadelor care
împiedicã formarea algelor ºi a
mucegaiurilor pe termen lung;
vopsea cu efect decorativ pentru
interior sau var lavabil destinat
finisajelor pentru monumente
istorice ºi construcþii edificate
exclusiv din materiale tradiþiona-
le; iar sub brandul STICKY o
gamã de produse cu aplicabilita-
te tehnicã de niºã: emailuri cu
aplicare direct pe ruginã, emailu-
ri pentru protecþia betonului,
amorsã de contact pentru beton
ºi altele.

Reporter: Compania a lansat o
nouã fabricã, la Râmnicu Vâlcea.

Care sunt atuurile pe care le pre-
supune noua facilitate?

Bogdan Pîrvu: Pe platforma in-
dustr ia l ã ch imicã O l tch im
Râmnicu Vâlcea, pe lângã inve-
stiþia realizatã deja, urmeazã sã
derulãm un program investiþio-
nal major care va include noi
secþii de producþie moderne
pentru vopsele lavabile, lacuri ºi
emailuri. Noua unitate de tencu-
ieli decorative, amplasatã pe lo-
caþia fostei fabrici Chempro, va
produce în primul an complet de
activitate aproximativ 10.000 de
tone de tencuieli decorative,
tencuieli mozaicate. Deschide-
rea noii fabrici marcheazã urmã-
rul capitol în expansiunea rapidã
a companiei ºi în revitalizarea
unei zone industriale emblema-
tice pentru România. Cu o supra-
faþã de 3.776 mp, noua unitate
de producþie dispune de echipa-
mente performante ºi automati-
zate, un laborator de cerceta-
re-dezvoltare dotat cu tehnolo-
gie de vârf, precum ºi spaþii logi-
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stice ºi administrative moderne.
Liniile robotizate de producþie

asigurã ambalarea în condiþii si-
gure ºi moderne pentru tran-
sport pe distanþe mari, reducând
riscul deteriorãrii pe parcursul
distribuþiei. În plus, noua facilita-
te va creºte capacitatea de pro-
ducþie a tencuielilor decorative
cu 15% ºi va spori cu 50% capaci-
tatea de stocare a pulberilor
vrac, contribuind la reducerea
semnificativã a deºeurilor de
hârtie.

Reporter: Care sunt tendinþele
în domeniu?

Bogdan Pîrvu: Din perspectiva
consumatorului, inteligenþa artifi-
cialã, construcþiile sustenabile ºi
grija pentru sãnãtate sunt preo-
cupãrile ce influenþeazã tendinþe-
le în perioada urmãtoare; aºa
încât ºi noi ne concentrãm aten-
þia asupra acestor aspecte. Resur-
sele alocate, dar ºi temele predi-
lecte trasate departamentului de
cercetare-dezvoltare pun accen-
tul pe dezvoltarea de produse
care sã acopere aceste categorii
noi de cerinþe ale consumatoru-

lui.
Reporter: Din ce zone vine ce-

rerea cu preponderenþã?
Bogdan Pîrvu: Pânã la acest

moment, compania EVOLOR, de-
þinutã 100% de holdingul ROCA
Industry, s-a afirmat, în cei peste
30 de ani de activitate, pe piaþa
construcþiilor de tip rezidenþial.
În cadrul grupului, ne definim
prin ADN-ul nostru de jucãtor
specializat în construcþii reziden-
þiale: lucrãri noi sau lucrãri de re-
novare, întreþinere ºi de tipul do
it yourself. Vizãm, pe viitor, o ex-
tindere cãtre zona industrialã,

menitã sã consolideze prezenþa
EVOLOR pe o nouã verticalã de
business, prin dezvoltarea de
produse specializate, pregãtirea
forþei de vânzãri ºi alte mãsuri
adecvate.

Reporter: Cu ce cifrã de afaceri
aþi încheiat primul semestru al
acestui an ºi ce estimaþi pentru
întreg anul în curs?

Bogdan Pîrvu: Cifra de afaceri
netã a EVOLOR a crescut cu 8%
în primul semestru al acestui an
faþã de perioada similarã din
2023, de la 49,6 milioane lei la
53,7 milioane lei, reflectând o
performanþã susþinutã ºi o adap-
tare eficientã la provocãrile pie-
þei. Aceastã creºtere a avut la
bazã eforturile noastre în diversi-
ficarea ofertei de produse, opti-
mizarea operaþiunilor comercia-
le ºi extinderea activitãþilor de
export. Pentru cel de-al doilea
semestru însã, datoritã faptului
ca piaþa traverseazã o nouã pe-
rioadã de contracþie, previzio-
nãm o domolire a ritmului de
creºtere. Nu considerãm cã evo-
luþia pieþei va fi una încurajatoa-
re pentru anul 2025 în ceea ce
priveºte piaþa internã. Cu toate
acestea, suntem încrezãtori cã
planul nostru de creºtere, chiar ºi
în aceste conditii, prin diversifi-
carea gamelor de produse ºi prin
intensificarea activitãþilor comer-
ciale pe pieþele externe, planuri
pentru anul 2024, îºi va arãta re-
zultatele în 2025.

Reporter: Ce strategie aþi abor-
dat pentru a depãºi dificultãþile
macro-economice pe care le tra-
versãm - inflaþie mare, dobânzi
crescute, crize energetice?

Bogdan Pîrvu: Nu am nicio
îndoialã cã în orice scenariu exi-
stã ºi oportunitãþi; iar pentru noi
existã încã unele canale comer-
ciale neexplorate suficient, direc-
þie în care vom acþiona hotãrât în
perioada urmãtoare. În plus, ga-
mele de produse noi, inovatoare
pe care le avem în acest moment
în dezvoltare se vor constitui
în tr - un pi l o n pute r n ic de
creºtere ºi dezvoltare pentru noi.
Sunt motive suficiente care
ne-au determinat sã ne asumãm
un plan investiþional major pen-
tru anii ce urmeazã. EVOLOR face
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parte dintr-o structurã solidã de
holding, adoptând o strategie
bazatã pe rezilienþã ºi adaptabili-
tate pentru a face faþã provocãri-
lor actuale. Ne-am concentrat
pe optimizarea proceselor ope-
raþionale, financiare ºi de mana-
gement, digitalizarea ºi automa-
tizarea producþiei, reducerea
consumului energetic prin achi-
ziþia de echipamente moderne
care eficientizeazã utilizarea re-
surselor. De asemenea, am valo-
rificat resursele ºi expertiza din
cadrul holdingului, ceea ce ne-a
permis sã avem acces la resurse
financiare ºi sã dezvoltãm strate-
gii eficiente.

Reporter: În ce mod vã afecte-
azã activitatea situaþia geo-poli-
ticã din zonã?

B o g d a n P î r v u : Si tua þ ia
geo-politicã din regiune ne im-
pune sã fim vigilenþi ºi sã evalu-
ãm constant atât riscurile, cât ºi
oportunitãþile din pieþele vecine.
Expansiunea pe pieþe noi, atât la
nivel naþional, cât ºi internaþio-
nal, este un obiectiv strategic
esenþial pentru anii urmãtori.
Începând cu anul 2023, am înce-
put exporturile, primele þãri fiind
Republica Moldova ºi Israel.
Chiar dacã anul acesta relaþia co-
mercialã cu Israelul a fost opritã
din cauza conflictului, am reali-
zat o primã livrare cãtre Marea
Britanie. În acelaºi timp, privim
cãtre viitor ºi ne pregãtim sã ne
implicãm activ în eforturile de
reconstrucþie ºi dezvoltare a re-
g iun i l o r a fe cta te . Sun te m
conºtienþi cã, odatã cu stabiliza-
rea situaþiei, vor apãrea oportu-
nitãþi semnificative în sectorul în
care activãm, iar experienþa ºi re-
sursele noastre ne vor permite sã
contribuim la revitalizarea eco-
nomicã a acestor zone.

Reporter: Mulþumesc!
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